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Aan het college van burgermeester en wethouders van Weert en in het bijzonder aan de 

wethouders verantwoordelijk voor wonen, werk,  zorg en welzijn voor ouderen en 

toekomstige ouderen. 

gemeente@weert.nl (betrokken wethouders: m.vandenheuvel@weert.nl; 

W.vanEijk@weert.nl; p.sterk@weert.nl ) 

cc. Raadscommissie Samenleving en Inwoners (p.otten@weert.nl ) 

        

Weert, 24 februari 2020 

Geacht college 

Onderwerp: Ouderen hebben de toekomst! Maar hoe? Wij denken met u mee. 

De Participatieraad vraagt uw aandacht voor de problemen van ouderen in uw gemeente 

vanwege het “gat welke is ontstaan door het wegvallen van de verzorgingstehuizen”. In 

de toekomst zal dit probleem ook de inwoners raken welke over enkele jaren hierop zijn 

aangewezen en thans al moeten zorgen voor hun familie of buren. Een integrale aanpak 

van de verantwoordelijken voor wonen, werk, zorg en welzijn is geboden! 

Op 13 februari jl. was in een uitzending van Zembla te zien, dat het afschaffen van de 

verzorgingstehuizen leidde tot dramatische situaties door enerzijds wachtlijsten in de 

verpleeghuizen en anders een schreeuwend tekort aan geschikte woon-zorgcomplexen. 

Huisartsen zijn ten einde raad en missen de regie. De verantwoordelijke minister de 

Jonge verwijst naar de gemeente welke de regie lokaal moet voeren en zorgpartijen en 

woningcorporaties welke met voorstellen moeten komen als alternatief voor de 

verzorgingstehuizen. Geld is z.i. beschikbaar, doch voorstellen komen er nauwelijks. 

In Limburg is de vergrijzing het grootst. Bijna een kwart van de populatie in Weert is nu 

al 65+. In 2050 zal in Weert een op de vijf inwoners zelfs 75+ zijn. Ouderen blijven 

langer leven, maar het aantal ouderen met beperkingen neemt helaas toe. 

Landelijk staan er 17.000 mensen op de wachtlijst voor opname in een verpleeghuis. 

Zeer veel ouderen wonen in woningen welke niet geschikt zijn voor de zorg die zij nodig 

hebben, vereenzamen en de organisaties kunnen de noodzakelijke hulp niet structureel 

en continue bieden. Ouderen denken nog regelmatig dat zij in een verzorgingstehuis 

gaan wonen, terwijl zij in een zelfstandige woning (onderdeel van een woonzorg 

complex) verblijven waar zij zelf alles moeten regelen. Beperkte hulp wordt ontvangen 

van goedwillende thuiszorgmedewerkers. De indicatiestelling voor een verpleeghuis is 

terecht streng en ouderen beschouwen dit dan ook als een laatste station als het echt 

niet meer anders kan. Bekend is dat vanwege personeelstekorten afdelingen van 

zorginstellingen en  dus noodzakelijke bedden leeg staan. Vanwege de toekomstige 

vergrijzing zullen de problemen alleen maar groter worden. Een daar maken wij ons 

zorgen over. 

1. Herkent het college de problemen in de ouderenzorg door het wegvallen van de 

verzorgingstehuizen? 

a: Tekort aan verpleegbedden: hoeveel geïndiceerde telt de wachtlijst in Weert? 
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b: Hoeveel capaciteit (bedden/plaatsen) staan thans leeg in Weert en waarom, hoe lang 

blijft deze leeg staan? 

c: Hoeveel geïndiceerde wachten op een woning met intensieve zorg (24 uur zorg)? 

d: Hoeveel ouderen wonen in woningen welke eigenlijk niet voor hen geschikt zijn?  

2. Is het college met ons van mening, dat door het verdwijnen van de 

verzorgingstehuizen er behoefte is aan nieuwe woonvormen met intensieve zorg en 

begeleiding? 

3. Is het college van mening dat het college de regie moet nemen en daarom met diverse 

partijen met voorstellen moet komen, zoals minister de Jonge verwacht? 

4. Is het college bereid om een plan te maken voor de komende 10 jaar met als doel de 

ouderenzorg te verbeteren, eenzaamheid te reduceren en nieuwe vormen van wonen 

met zorg en ondersteuning te realiseren. Dit vanwege de toekomstige vergrijzing en als 

alternatief voor de verzorgingstehuizen. Zie ook punt 7. 

5. Ook wordt er thans bepaalde zorg verleend door zorgboerderijen, zzp’ers en 

organisaties met mooie woorden. Uit onderzoek van de Inspectie en Nieuwsuur blijkt dat 

gemeente en zorgverzekeraars nauwelijks toezicht uitoefenen en malafide organisaties 

daardoor gemakkelijk misbruik kunnen maken van WMO gelden en andere publieke 

middelen. Bekend is dat zorg wordt gedeclareerd terwijl deze niet wordt verleend. Ook in 

de WMO en Jeugdzorg is dit helaas het geval. Ouderen worden onder druk gezet! Gelden 

voor de zorg komen daardoor niet bij de mensen terecht doch bij criminelen. Wij vragen 

u of deze problematiek bij u bekend is en zo, ja wat u er aan gaat doen. 

6. Samen aan de slag is een goed initiatief. Geconstateerd wordt dat “langer thuis wonen 

een gegeven is”: projecten en actielijnen zijn uitgezet zoals Thuis in de Wijk. Ook in het 

verleden zijn pogingen ondernomen om de zorg te verbeteren. Is er een overzicht van 

alle projecten en hun resultaten over de afgelopen 10 jaar en hoe passen deze projecten 

nu in “het gat welke is ontstaan door het verdwijnen van de verzorgingstehuizen”. O.i. 

wordt in Samen aan de Slag geen invulling gegeven aan het verdwijnen van de 

verzorgingstehuizen. Daarom het volgende punt. 

7. De door ons gesignaleerde problematiek is ook regelmatig door de Seniorenkoepel in 

Weert aangekaart. Helaas komt het regelmatig in den lande voor dat ouderen na enige 

tijd dood in hun woning worden gevonden. Ook relevante zorginstellingen en ACTIZ zien 

deze problemen doch helaas ontbreekt de regie en een meerjarenplan om hier wat aan te 

gaan doen. Oud-hoogleraar en Gezondheidseconoom Guus Schrijvers pleit voor nieuwe 

vormen van beschut wonen. Volgens hem wil 20 procent van de ouderen graag in een 

verzorgingshuis wonen en ook in een dergelijk nieuwe vorm. Hij is voorstander van 

scheiden van wonen en zorg en pleit daarbij voor een All-inclusief experiment. Dit 

concept biedt woonruimte, veiligheid, zorg en dienstverlening, ontmoeting 

(restaurantfunctie;recreatie, meer bewegen etc.). De woningen zijn (kleine) 

appartementen. Minimale omvang is 60 appartementen op een locatie opdat 24 uurszorg 

mogelijk is en adequate dienstverlening kan  worden geboden. Bewoners betalen gewoon 

huur en de zorg wordt gefinancierd door de zorgverzekeraar en WMO. Dit experiment 

gaat verder dan de huidige woonzorg complexen welke prima functioneren en zijn ook 

een oplossing voor de doorstroming van ouderen uit hun huidige woning welke dan weer 

vrijkomen voor gezinnen. Om de  doorstroming te bevorderen zou bijvoorbeeld de 

verhuiskosten kunnen worden vergoed door de gemeente. 

Bent u bereid om dit All-inclusief experiment nader te onderzoeken en daarna een 

concreet plan te maken met relevante partijen? 
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8. Dagelijks wordt gesproken over de personele tekorten in de zorg. Op 13 februari 2020 

verscheen echter een onderzoek van de Stichting het Potentieel Plakken, waaruit bleek 

dat een kwart van het parttime zorgpersoneel best meer zou willen werken. Gemiddeld 

zelfs  6 uur per week! Maar het wordt ze echter niet gevraagd door de werkgever. 

Volgens hoogleraar Mevrouw Plantinga ligt de oplossing voor de hand, doch willen 

organisaties dit niet omdat er bij dezen een “deeltijdcultuur heerst en het rooster heilig 

is”. Indien alle part timers 1 uur meer zouden gaan werken is het huidige tekort al 

weggewerkt. Ons bereiken signalen dat ook in Weert de zorginstellingen deze kans niet 

volledig benutten. Ook bij deze instellingen geldt deze cultuur en is het rooster 

uitgangspunt. Creatieve oplossingen zijn nodig. Daarbij valt ook te denken aan het 

toepassen van job-carving en het creëren van nieuwe functies aan de onderkant van de 

arbeidsmarkt, zoals helpende in de zorg. Middels re-integratietrajecten vanuit de 

Participatiewet kan de gemeente hier aan bijdragen. Iedere werkzoekende die aan het 

werk gaat, is een besparing op de publieke middelen van 22.000 Euro per persoon! 

Wat is uw mening over het bovenstaande en bent u mening dat u hierin een 

stimulerende en voorwaarde scheppende rol kan vervullen? 

Uiteraard zijn wij bereid het voorstel nader met u te bespreken. In afwachting van uw 

reactie. 

Met vriendelijke groeten 

Namens de Participatieraad Sociaal Domein Weert 

Fokke Huisman 

Voorzitter Participatieraad Sociaal Domein 

 

 

Een cc is gezonden aan alle leden van de Participatieraad en aan de Raadscommissie 


